
Notulen van de openbare zitting van de gemeenteraad
Vergadering van woensdag 5 februari 2020

Aanwezigheden

Aanwezig Jan Verbist, voorzitter
Seppe Bouquillon, burgemeester
Ellen Deswert, Elke Tweepenninckx, Marc T'Syen, Kris Gebruers, Chris 
Bakelants, schepenen
Jan Verhaert, Riet Smits, Marc Verhulst, Lisette Boeckx, Mario Verhaert, Dag 
Pas, Annelies Horemans, Willy Maes, Jef Peeters, An Peeters, Mil Haemhouts, 
Michel De Maeyer, Sander Verboven, Steve Janssens, Gert Dierckx, Joeri 
Janssens, raadsleden
Jeroen Peeters, algemeen directeur

1. Notulen van de gemeenteraad van 8 januari 2020. Goedkeuring.

Motivering

Context en argumentatie
De ontwerpnotulen van de vorige zitting werden opgemaakt. Er worden geen opmerkingen gemaakt.

Beslissingsbevoegdheid
- decreet van 22 december 2017 over het lokaal bestuur, zoals gewijzigd, artikel 32

Stemming

Unaniem

Besluit

Artikel 1
De notulen van de gemeenteraad van de zitting van 8 januari 2020 worden goedgekeurd.

2. Aanpassing verkeersreglement. Plaatsen tractorsluis in Velvekenseweg. Goedkeuring.

Motivering

Context en argumentatie
Velvekenseweg is een lokale weg type III, gelegen in open agrarisch gebied (landbouwweg). Het is wenselijk 
dat het gebruik van deze weg beperkt wordt tot landbouwers, bewoners en (recreatief) fietsverkeer. Het is 
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aangewezen het sluipverkeer op de Velvekenseweg te verhinderen zonder dat landbouwverkeer, fietsers of 
voetgangers gehinderd worden. Hierdoor is het aangewezen om een tractorsluis te plaatsen.

De voorziene maatregel betreft een gemeenteweg.

Beslissingsbevoegdheid
- decreet van 16 mei 2008 betreffende de aanvullende verkeersreglementen op het wegverkeer en de 

plaatsing en bekostiging van de verkeerstekens, zoals gewijzigd, artikel 5

Juridische basis
- wet betreffende de politie over het wegverkeer, gecoördineerd bij koninklijk besluit van 16 maart 1968, 

zoals gewijzigd
- decreet van 16 mei 2008 betreffende de aanvullende reglementen op het wegverkeer en de plaatsing 

en bekostiging van de verkeerstekens, zoals gewijzigd
- koninklijk besluit van 1 december 1975 houdende het algemeen reglement op de politie van het 

wegverkeer en van het gebruik van de openbare weg, zoals gewijzigd
- ministerieel besluit van 11 oktober 1976 waarbij de minimumafmetingen en de bijzondere 

plaatsvoorwaarden van de verkeerstekens worden bepaald, zoals gewijzigd
- besluit van de Vlaamse regering van 23 januari 2009 betreffende de aanvullende reglementen op het 

wegverkeer en de plaatsing en bekostiging van de verkeerstekens
- omzendbrief MOB/2009/01 van 3 april 2009
- gemeentelijk verkeersreglement van 19 december 1990, zoals gewijzigd

Bespreking tijdens de raad

Raadslid Dag Pas geeft aan dat er in deze buurt net zoals in Meren, problemen zijn met sluipverkeer. Het 
college is net bezig met een bevraging bij de buurtbewoners van Meren -Veldstraat. Hij vindt het vreemd 
dat het college nu deze actie neemt en niet vertrekt vanuit een globale aanpak.

Schepen Ellen Deswert stelt dat er overleg is met de mensen van Meren en Veldstraat, maar dat dit een 
ander dossier is. In dit dossier zijn er duidelijke snelheidsmetingen gebeurd die de beslissing onderbouwen. 
De schepen stelt dat: “Als je hier tegen bent, dan ben je voor sluipverkeer”.

Raadslid Willy Maes is niet akkoord. Als er een bevraging lopende is en je sluit dit nu al af, dan klopt dit niet. 
Er moet eerst naar de  mensen van de Veldstraat geluisterd worden en dan pas kan er eventueel met Geel 
een overeenkomst gemaakt worden om de sluis te plaatsen. Dit is geen burgerparticipatie voor hem.

Schepen Ellen Deswert stelt nogmaals dat de bevraging betrekking heeft op Meren en Veldstraat. Dit staat 
los van deze beslissing. Het feit dat er op de Velvekenseweg veel verkeer is, maakt duidelijk dat er iets niet 
klopt: deze weg is voorzien voor fietsen en tractors.

Raadslid Jef Peeters stelt dat hij van zijn stoel gevallen is. Dit is volgens hem zo niet gezegd op de 
buurtvergadering in Meren-Veldstraat. Vraag is voor hem hoe dit daar kan uitgelegd worden. Tijdens de 
buurtvergadering was dit immers één van de mogelijkheden, nu blijkt dit definitief.

Schepen Ellen Deswert betwist dit. Ze heeft die avond alle opties overlopen en wat de tractorsluis op de 
Velvekenseweg betreft: op de laatste slide van de presentatie gezegd dat dit beslist is.

Raadslid Steve Janssens treedt de N-VA-fractie bij. De tractorsluis getuigt van een gebrek aan creativiteit, 
dit is niet de heilige graal voor hem. Burgers vragen om tractorsluizen weg te doen. Smartbump is een 
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nieuw gegeven, de vraag is in hoeverre dit is onderzocht. Er zijn alternatieven zonder buurtbewoners te 
pesten.

Raadslid Marc Verhulst stelt dat de motivering voor het dossier van de tractorsluis zeer summier is. Hij 
heeft heel wat vragen: er zou een telling geweest zijn? Er zouden klachten geweest over de verkeerssituatie 
ter plaatse? hoe groot zijn de aantallen? Of komt dit gewoon uit de koker van het college van burgemeester 
en schepenen? Er zou overleg geweest zijn met de stad Geel. Raadslid Marc Verhulst vraagt zich af hoe het 
komt dat deze verslagen niet gekend zijn?

Schepen Ellen Deswert wil de cijfers van het VAT, dat de beslissing om de tractorsluis te plaatsen in de 
Velvekenseweg onderbouwd, gerust bezorgen. De schepen duidt aan Marc Verhulst dat er overleg was met 
politiezone Neteland en politiezone Geel.

Raadslid Marc Verhulst stelt dat de verslaggeving hiervan op voorhand bij het dossier moet zitten.

Raadslid Annelies Horemans bevraagt de schepen over welk sluipverkeer dit gaat. Ze vraagt zich af van 
waar komen deze mensen en naar waar rijden ze?

Schepen Ellen Deswert stelt dat er geen herkomst- en bestemmingsonderzoek gedaan werd. Bedoeling is 
uiteraard dat mensen niet de Velvekenseweg nemen, maar gebruikmaken van de Larumseweg. Deze is 
uitgerust om voldoende verkeer te kunnen verwerken. 

Stemming

Voor: Lisette Boeckx (CD&V), Michel De Maeyer (CD&V), Sander Verboven (CD&V), Gert 
Dierckx (CD&V), Joeri Janssens (sp.a-sociaal&anders), Chris Bakelants (sp.a-
sociaal&anders), Kris Gebruers (CD&V), Marc T'Syen (CD&V), Elke Tweepenninckx 
(Groen), Ellen Deswert (CD&V), Seppe Bouquillon (CD&V) en Jan Verbist (CD&V).

Tegen: Jan Verhaert (O1), Riet Smits (O1), Marc Verhulst (O1), Mario Verhaert (O1), Dag Pas 
(N-VA), Annelies Horemans (N-VA), Willy Maes (N-VA), Jef Peeters (N-VA), An Peeters 
(N-VA), Mil Haemhouts (O1) en Steve Janssens (O1).

Goedkeuring met 12 voor, 11 tegen en 0 onthouding.

Besluit

Artikel 1
In Velvekenseweg wordt een tractorsluis geplaatst op 55 meter van het kruispunt Velvekenseweg met 
Meren.

Artikel 2
De volgende verkeersborden worden geplaatst:
- Verkeersbord verboden toegang, in beide richtingen, voor iedere bestuurder (C3) en verkeersbord 

doorlopende weg (F45c) met onderborden 'Uitgezonderd landbouwvoertuigen', 'Uitgezonderd fietsers 
en tweewielige bromfietsen' (M3) en een onderbord '55 m' wordt geplaatst aan het kruispunt Meren 
met Velvekenseweg.

- Verkeersbord dat een niet specifiek gevaar aanduidt (A51) met onderborden '50 m' en 'tractorsluis' en 
de hoogte van de tractorsluis wordt geplaatst tussen het kruispunt Meren en de eerste oprit te 
Velvekenseweg.
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- Verkeersbord verboden toegang, in beide richtingen, voor iedere bestuurders (C3) en onderborden 
'Uitgezonderd landbouwvoertuigen' en 'Uitgezonderd fietsers en tweewielige bromfietsen (M3) wordt 
geplaatst te Velvekenseweg, vlak na de laatste oprit te Velvekenseweg.

- Verkeersbord verboden toegang, in beide richtingen, voor iedere bestuurder (C3) en verkeersbord 
doorlopende weg (F45c) met onderborden 'Uitgezonderd landbouwvoertuigen' en 'Uitgezonderd 
fietsers en tweewielige bromfietsen' (M3) wordt geplaatst aan het kruispunt Velvekenseweg met Haag. 
Deze opstelling wordt geplaatst door stad Geel.

- Verkeersbord dat een niet specifiek gevaar aanduidt (A51) met een onderbord 'tractorsluis', en de 
hoogte en de afstand tot de tractorsluis, wordt geplaatst tussen de tractorsluis en het kruispunt 
Velvekenseweg met Haag. Deze opstelling wordt geplaatst door stad Geel.

3. Gemeentelijke dotatie politiezone Neteland 2020. Goedkeuring.

Motivering

Context en argumentatie
Op 24 oktober 2019 heeft het lokaal bestuur Olen via mail kennisgenomen van de voorlopige gemeentelijke 
dotatie 2020.

De gemeentelijke dotatie aan een meergemeentepolitiezone moet door elke gemeente van de zone 
goedgekeurd worden in een afzonderlijk raadsbesluit.

De politieraad heeft de begroting 2020 van de politiezone Neteland goedgekeurd op 11 december 2019.

Beslissingsbevoegdheid
- wet van 7 december 1998 tot organisatie van een geïntegreerde politiedienst, gestructureerd op twee 

niveaus, zoals gewijzigd, artikel 40

Juridische basis
- wet van 7 december 1998 tot organisatie van een geïntegreerde politiedienst, gestructureerd op twee 

niveaus, zoals gewijzigd
- koninklijk besluit van 7 april 2005 over de regels van de berekening en de verdeling van de 

gemeentelijke dotaties in een meergemeentepolitiezone

Beleid en financiën

Beleidsinformatie
Dit is in het meerjarenplan als volgt voorzien:

Nr. Omschrijving
Beleidsdoelstelling 9 Regulier beleid
Actieplan 9.3 Olen heeft een optimaal beheer van de administratieve en technische 

middelen
Actie 9.3.3 Toelagen

Financiële informatie
De financiële weerslag van de beslissing past in het meerjarenplan als volgt:

Jaar Uitgaven Inkomsten Actie Algemene rekening/beleidscode
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2020 1.230.276 euro 9.3.3 64940000/0400

Er is nog voldoende krediet beschikbaar.

Visum
Visum nr. 19/FIN/MS/128 werd verleend op 18 november 2019.

Stemming

Unaniem

Besluit

Artikel 1
De dotatie voor de politiezone Neteland 2020 ten bedrage van 1.230.276 euro wordt goedgekeurd.

4. Gemeenteraadsbesluit van 4 december 2019 houdende goedkeuring van de belasting op 
tweede verblijven voor de aanslagjaren 2020 tot en met 2025. Intrekking.

Motivering

Voorgeschiedenis
De gemeenteraad keurde in zitting van 4 december 2019 de belasting op tweede verblijven voor de 
aanslagjaren 2020 tot en met 2025 goed.

Context en argumentatie
In het goedgekeurde reglement werd een fout tarief opgenomen.

In het reglement, goedgekeurd door de gemeenteraad op 7 december 2016 en gewijzigd in zitting van 7 
maart 2019, geldig tot en met 31 december 2019 werd de belasting vastgesteld op 500 euro per jaar per 
verblijf. 

Vanaf 1 januari 2020 geldt een nieuw tarief en is het bedrag afhankelijk van de zone volgens het 
gewestplan. Vanaf 2021 bedraagt de belasting 500 euro per jaar per tweede verblijf in de overige gebieden. 
'Overige gebieden' worden gedefinieerd als alle gebieden behalve woongebied en ruimtelijk kwetsbaar 
gebied. In 2020 werd een overgang ingebouwd, namelijk bedraagt de heffing 400 euro per jaar per verblijf 
in het overige gebied.

Bij nader inzien diende er echter geen overgangssituatie ingebouwd te worden voor tweede verblijven in 
de overige gebieden. De belasting bedrog immers vóór 1 januari 2020 ook al 500 euro. 

Het betreffende besluit van 4 december 2019 dient bijgevolg te worden ingetrokken.

Beslissingsbevoegdheid
- decreet van 22 december 2017 over het lokaal bestuur, zoals gewijzigd, artikel 40

Juridische basis
- decreet van 30 mei 2008 betreffende de vestiging, de invordering en de geschillenprocedure van 

provincie- en gemeentebelastingen, zoals gewijzigd
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- decreet van 27 maart 2009 betreffende het grond- en pandenbeleid, zoals gewijzigd
- Vlaamse Codex Ruimtelijke Ordening van 15 mei 2009, zoals gewijzigd
- decreet van 5 februari 2016 houdende het toeristische logies, zoals gewijzigd
- omzendbrief KB/ABB/2019/2 van 15 februari 2019 betreffende de gemeentefiscaliteit, zoals gewijzigd
- gemeenteraadsbesluit van 4 december 2019 houdende goedkeuring van de belasting op tweede 

verblijven voor de aanslagjaren 2020 tot en met 2025

Beleid en financiën

Beleidsinformatie
Dit is in het meerjarenplan als volgt voorzien:

Nr. Omschrijving
Beleidsdoelstelling 9 Regulier beleid
Actieplan 9.7 Olen heeeft een aangepast en modern financieel beleid
Actie 9.7.1 Belastingen en retributies

Financiële informatie
De financiële weerslag van de beslissing past in het meerjarenplan als volgt:

Jaar Uitgaven Inkomsten Actie Algemene rekening/beleidscode
2020-2025 17.000 euro 9.7.1 73770000/0020

Er is nog voldoende krediet beschikbaar.

Visum
Er is geen visum vereist.

Stemming

Unaniem

Besluit

Artikel 1
Het gemeenteraadsbesluit van 4 december 2019 houdende goedkeuring van de belasting op tweede 
verblijven voor de aanslagjaren 2020 tot en met 2025 wordt ingetrokken.

5. Belasting op tweede verblijven. Aanslagjaren 2020 tot en met 2025. Goedkeuring.

Motivering

Voorgeschiedenis
Wegens een fout tarief werd heden het gemeenteraadsbesluit van 4 december 2019 houdende 
goedkeuring van de belasting op tweede verblijven voor de aanslagjaren 2020 tot en met 2025 ingetrokken.

Context en argumentatie
Er moet bijgevolg een aangepast reglement voor de belasting op tweede verblijven goedgekeurd worden.
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Dit reglement beoogt een belasting op tweede verblijven in Olen. Deze belasting heeft het karakter van een 
weeldebelasting op luxegoederen. Een tweede verblijf kan zowel een occasioneel gebruikte residentiële 
woning als een recreatief verblijf betreffen.

De eigenaars van tweede verblijven kunnen gebruik maken van de Olense faciliteiten en infrastructuur. 
Deze eigenaars betalen geen belasting op woonruimte. Daardoor is het aangewezen om een belasting te 
heffen op tweede verblijven.

Het verdient de voorkeur dat de eigenaar van het tweede verblijf wordt aangewezen als belastingsplichtige, 
om een gemakkelijke invordering van de belasting op tweede verblijven te verzekeren.

Tweede verblijven in woongebieden en vergelijkbare gebieden verhogen de druk op de residentiële 
woningmarkt. De gemeente wil het duurzaam residentieel wonen in de meeste geëigende gebieden te 
beschermen. Daartegenover wil de gemeente de tweede verblijven in ruimtelijk kwetsbare gebieden (in de 
zin van de Vlaamse Codex Ruimtelijke Ordening) te ontraden. Daartoe worden in die gebieden hogere 
tarieven voorzien.

Rekening houdend met de mogelijke wisselwerking met de leegstandsheffing is het gepast om de 
basistarieven van de belasting op tweede verblijven voldoende hoog in te zetten.

Beslissingsbevoegdheid
- decreet van 22 december 2017 over het lokaal bestuur, zoals gewijzigd, artikel 40

Juridische basis
- decreet van 30 mei 2008 betreffende de vestiging, de invordering en de geschillenprocedure van 

provincie- en gemeentebelastingen, zoals gewijzigd
- decreet van 27 maart 2009 betreffende het grond- en pandenbeleid, zoals gewijzigd
- Vlaamse Codex Ruimtelijke Ordening van 15 mei 2009, zoals gewijzigd
- decreet van 5 februari 2016 houdende het toeristische logies, zoals gewijzigd
- omzendbrief KB/ABB/2019/2 van 15 februari 2019 betreffende de gemeentefiscaliteit, zoals gewijzigd

Beleid en financiën

Beleidsinformatie
Dit is in het meerjarenplan als volgt voorzien:

Nr. Omschrijving
Beleidsdoelstelling 9 Regulier beleid
Actieplan 9.7 Olen heeft een aangepast en modern financieel beleid
Actie 9.7.1 Belastingen en retributies

Financiële informatie
De financiële weerslag van de beslissing past in het meerjarenplan als volgt:

Jaar Uitgaven Inkomsten Actie Algemene rekening/beleidscode
2020-2025 17.000 euro 9.7.1 73770000/0020

Er is nog voldoende krediet beschikbaar.

Visum
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Er is geen visum vereist.

Stemming

Unaniem

Besluit

Artikel 1
De gemeenteraad keurt het belastingsreglement op tweede verblijven goed als volgt.

BELASTINGREGLEMENT OP TWEEDE VERBLIJVEN

Artikel 1
Ten behoeve van de gemeente wordt een belasting geheven op tweede verblijven.

Artikel 2
Als tweede verblijf wordt beschouwd elke constructie met woon- of verblijfsgelegenheid maar waarvoor 
niemand is ingeschreven in het bevolkings- of vreemdelingenregister van de gemeente voor het 
hoofdverblijf en die gebruikt wordt voor occasionele residentiële bewoning of als recreatief 
(vakantie)verblijf en dit ongeacht de toestand van de constructie, de aan- of afwezigheid van om het even 
welke nutsvoorzieningen, of het gaat om landhuizen, bungalows, appartementen, grote of kleine 
weekendhuisjes, optrekjes, chalets en andere vaste woongelegenheden, met inbegrip van de met chalets 
gelijkgestelde caravans, of de constructie al dan niet is ingeschreven in de kadastrale legger.

Volgende zaken vallen niet onder toepassing van dit reglement:
- lokalen die uitsluitend bestemd zijn om een beroepsactiviteit uit te oefenen
- tenten en verplaatsbare caravans, tenzij deze minstens zes maanden van het aanslagjaar opgesteld 

blijven
- toeristische logies die aangemeld zijn bij Toerisme Vlaanderen
- woningen die opgenomen zijn op de gewestelijke inventaris van ongeschikte/onbewoonbare woningen

Artikel 3
De belasting is verschuldigd door de natuurlijke of rechtspersoon die op 1 januari van het aanslagjaar 
eigenaar is van het tweede verblijf.

Artikel 4
De belasting wordt vastgesteld op:

Voor het aanslagjaar 2020 - 800 euro per jaar per tweede verblijf in woongebied en in ruimtelijk 
kwetsbare gebieden

- 500 euro per jaar per tweede verblijf in de overige gebieden
Vanaf het aanslagjaar 2021 - 1.300 euro per jaar per tweede verblijf in woongebied en in ruimtelijk 

kwetsbare gebieden
- 500 euro per jaar per tweede verblijf in de overige gebieden

Artikel 5
De eigendomstoestand op 1 januari van het aanslagjaar is bepalend voor de belastingschuld. De belasting is 
ondeelbaar en voor het ganse aanslagjaar verschuldigd door de eigenaar. 



009

In het geval van volledige sloop van het tweede verblijf, wordt het belastingtarief, zoals vermeld in artikel 4, 
op vraag van de belastingplichtige pro rata berekend. 

De eigenaar dient zelf de bewijsstukken te bezorgen van afbraak van de constructie. 

Artikel 6
De belastingplichtigen moeten uiterlijk op 31 januari van het aanslagjaar bij het gemeentebestuur aangifte 
doen van elk tweede verblijf dat zij in de gemeente bezitten door middel van het modelformulier dat door 
het gemeentebestuur wordt toegestuurd, of te verkrijgen is bij het gemeentebestuur wanneer geen 
formulier werd toegestuurd. 

De aangifte blijft geldig zolang deze niet wordt herroepen door de belastingplichtige, tot maximaal de 
eindtermijn van dit reglement. 

Artikel 7
Bij gebreke van een aangifte binnen de in artikel 6 vastgestelde termijn, of bij onvolledige, onjuiste of 
onnauwkeurige aangifte kan de belastingplichtige ambtshalve belast worden volgens de gegevens 
waarover het gemeentebestuur beschikt, onverminderd het recht van bezwaar en beroep.

Vooraleer over te gaan tot de ambtshalve vaststelling van de belasting, betekent het college aan de 
belastingplichtige, per aangetekend schrijven, de motieven om gebruik te maken van deze procedure, de 
elementen waarop de aanslag is gebaseerd evenals de wijze van bepaling van deze elementen en het 
bedrag van de belasting. 

De belastingplichtige beschikt over een termijn van dertig kalenderdagen te rekenen van de derde werkdag 
die volgt op de verzending van die kennisgeving om zijn opmerkingen schriftelijk voor te dragen.

Artikel 8
De overeenkomstig artikel 7 ambtshalve ingekohierde belasting wordt verhoogd met een bedrag gelijk aan 
de verschuldigde belasting. 

Artikel 9
De belasting wordt ingevorderd bij wijze van kohier dat vastgesteld en uitvoerbaar verklaard wordt door 
het college van burgemeester en schepenen.

Artikel 10
De bedragen worden door de financieel directeur ingevorderd.

Artikel 11
De belastingplichtigen ontvangen kosteloos een aanslagbiljet.

Artikel 12
De belasting is betaalbaar binnen twee maanden, te rekenen na de verzending van het aanslagbiljet.

Artikel 13
De vestiging, de invordering en de geschillenprocedure van gemeentebelastingen gebeurt volgens de 
modaliteiten vervat in het decreet van 30 mei 2008 betreffende de vestiging, de invordering en de 
geschillenprocedure van provincie- en gemeentebelastingen.

Artikel 2
Dit belastingreglement geldt vanaf 1 januari 2020 tot en met 31 december 2025.
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6. Verzoekschift over tractorsluis. Ontvankelijkverklaring en toewijzing voor verdere 
behandeling.

Motivering

Context en argumentatie
Op 4 november 2019 stak de heer Frans Verstappen een signaalkaart in de bus van het boekelhuis en 
voegde er een brief aan toe.

Deze brief was gericht aan de gemeenteraadsleden. Hij voldoet aan de bepalingen van het 
participatiereglement om te worden behandeld als een verzoekschrift aan de gemeente.

Het verzoekschrift, dat gaat over het afschaffen van de tractorsluis in de Roerdompstraat, voldoet de aan 
de vereisten van een verzoekschift en kan dus ontvankelijk verklaard worden.

De gemeenteraad dient het ontvankelijke verzoekschrift met een uitdrukkelijke beslissing door te verwijzen 
naar het college van burgemeester en schepenen of de bevoegde gemeenteraadscommissie. Het college 
stelt voor om dit te behandelen op de gemeenteraadscommissie ruimtelijke ordening en openbare werken. 
Aangezien het verzoekschift voldoende duidelijk is, is het niet nodig om de indiener van het verzoekschift te 
horen.

Beslissingsbevoegdheid
- gemeenteraadsbesluit van 5 juni 2019 houdende goedkeuring participatiereglement, artikel 3

Juridische basis
- gemeenteraadsbesluit van 5 juni 2019 houdende goedkeuring participatiereglement

Bespreking tijdens de raad

Raadslid Jan Verhaert stelt dat het plaatsen van de tractorsluis twee jaar geleden is beslist. Dit blijkt niet 
altijd de goeie oplossing te zijn en de bewoners zijn niet gelukkig. Hij stelt dat de gemeenteraad zichzelf 
moet durven evalueren en afvragen of dit wel nuttig is. Hier moet ernstig over nagedacht worden volgens 
hem.

Dit verzoek wordt doorgeschoven naar de raadscommissie ruimtelijke ordening en openbare werken. De 
verkeerscommissie, die daar vroeger zijn licht kon over laten schijnen, bestaat niet meer, daarom stelt 
raadslid Jan Verhaert opnieuw de vraag waarom ze afgeschaft is. De O1-fractie vindt ook uit erkentelijkheid 
dat deze burger moet uitgenodigd worden.

Schepen Elke Tweepenninckx geeft aan dat deze man welkom is. Raadslid Marc Verhulst geeft aan dat dit 
dan aangepast moet worden. Het college stelt dat het reglement gevolgd wordt. 

Raadslid Willy Maes vindt het goed dat dit op de commissie zal gebeuren, maar vraagt wel hem uit te 
nodigen met spreekrecht.

Burgemeester Seppe Bouquillon merkt op dat het reglement stelt dat het openbaar is, maar dat het niet 
kan met spreekrecht.
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Marc Verhulst verwijst naar het participatiereglement waarin burgers spreekrecht hebben. Steve Janssens 
stelt dat in de motivering staat dat er niet gekozen wordt om hem uit te nodigen. Schepen Elke 
Tweepenninckx stelt het reglement te volgen. 

Stemming

Voor: Lisette Boeckx (CD&V), Michel De Maeyer (CD&V), Sander Verboven (CD&V), Gert 
Dierckx (CD&V), Joeri Janssens (sp.a-sociaal&anders), Chris Bakelants (sp.a-
sociaal&anders), Kris Gebruers (CD&V), Marc T'Syen (CD&V), Elke Tweepenninckx 
(Groen), Ellen Deswert (CD&V), Seppe Bouquillon (CD&V) en Jan Verbist (CD&V).

Tegen: Jan Verhaert (O1), Riet Smits (O1), Marc Verhulst (O1), Mario Verhaert (O1), Dag Pas 
(N-VA), Annelies Horemans (N-VA), Willy Maes (N-VA), Jef Peeters (N-VA), An Peeters 
(N-VA), Mil Haemhouts (O1) en Steve Janssens (O1).

Goedkeuring met 12 voor, 11 tegen en 0 onthouding.

Besluit

Artikel 1
Het verzoekschrift van de heer Frans Verstappen van 4 november 2019 wordt ontvankelijk verklaard.

Artikel 2
De gemeenteraad wenst dit verzoekschrift te laten behandelen door de gemeenteraadscommissie 
ruimtelijke ordening en openbare werken.

Artikel 3
Team Administratie bezorgt een schriftelijk antwoord aan de heer Frans Verstappen over de 
ontvankelijkverklaring en de behandeling van het verzoekschift door de gemeenteraadscommissie 
ruimtelijke ordening en openbare werken.

7. Vzw Eerstelijnszone Middenkempen. Kennisname oprichting en statuten, goedkeuring 
voordracht als effectief lid en aanduiding vertegenwoordiger en plaatsvervangend 
vertegenwoordiger.

Motivering

Voorgeschiedenis
De gemeenteraad ging op 6 december 2017 akkoord met de regioafbakening van een eerstelijnszone (ELZ) 
met de gemeenten Grobbendonk, Herentals, Herenthout, Kasterlee, Lille, Olen en Vorselaar.

De raad voor maatschappelijk welzijn nam op 5 april 2018 kennis van de engagementsverklaringen als 
verplichte partners, OCMW en lokaal dienstencentrum, in het kader van de oproep voor de vorming van 
een eerstelijnszone door Zorg en Gezondheid.

De gemeenteraad keurde op 2 oktober 2019 de deelname aan de voorlopige zorgraad binnen de cluster 
"lokale besturen" goed en duidde Sandy Blockx, diensthoofd Sociale Hulp- en Dienstverlening, aan als 
vertegenwoordiger.
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Context en argumentatie
De Vlaamse overheid werkt aan de reorganisatie van de eerstelijnszorg. Via deze reorganisatie brengt men 
de welzijnssector en de gezondheidssector dichter bij elkaar. Eerstelijnszones zijn opgericht om het werk 
van lokale overheden, zorg- en hulpverleners beter op elkaar af te stemmen en met als doel een effectieve 
en kwalitatieve eerste lijn te vormen waar de burger centraal staat en die toegankelijk is voor iedereen. 
Voor de regio Grobbendonk, Herentals, Herenthout, Kasterlee, Lille, Olen en Vorselaar werd de 
eerstelijnszone Middenkempen opgericht.

De Vlaamse regering heeft aan de initiatiefnemers van de eerstelijnszones een aantal opdrachten gegeven, 
waaronder het samenstellen van een voorlopige zorgraad. De Vlaamse Regering heeft bepaald dat op 
uiterlijk 31 december 2019 een erkenningsaanvraag kan ingediend worden voor een zorgraad. De 
voorlopige zorgraden nemen hiertoe het initiatief en leiden het proces naar de oprichting van een vzw die 
de erkenningsaanvraag moet indienen. Door het samenlopen van het traject meerjarenplanning met dit 
dossier en de laattijdige informatie vanuit de Vlaamse overheid omtrent de oprichting van de zorgraden 
wordt voor de Eerstelijnszone Middenkempen de indiening van de erkenningsvraag uitgesteld tot begin 
2020.

Iedere zorgraad, waarvan de eerstelijnszone het werkingsgebied is, zal dus de structuur krijgen van een 
vzw. De lokale besturen zijn één van de verplichte partners binnen de zorgraad en krijgen hierin een 
belangrijke rol. De lokale besturen zetelen in de zorgraad in de cluster lokale besturen vanuit hun regierol 
binnen het lokaal sociaal beleid en in de cluster welzijn vanuit hun actorrol (woonzorgcentrum, centrum 
voor kortverblijf, groep assistentiewoningen, lokaal dienstencentrum, dienst voor gezinszorg).

Om erkend te worden als zorgraad moet deze onder meer binnen zijn werkgebied minstens twee derde 
vertegenwoordigen van de lokale besturen en van de eerstelijnszorgaanbieders die door de Vlaamse 
Gemeenschap als voorziening of samenwerkingsverband zijn erkend. Er werd beslist het aantal stichtende 
leden, die overeenkomen met de leden van het dagelijks bestuur van de voorlopige zorgraad, te beperken. 
Om echter aan bovenstaande voorwaarden te voldoen vraagt de voorlopige zorgraad aan de 
welzijnsactoren, eerstelijnszorgactoren, lokale besturen en vertegenwoordigers van personen met een 
zorg- en ondersteuningsvraag, mantelzorgers en vrijwilligers om al meteen na de stichting toe te treden als 
lid van vzw Eerstelijnszone Middenkempen. Binnen de voorlopige zorgraad werden de statuten van de vzw 
Eerstelijnszone Middenkempen opgemaakt

De doelstelling van vzw Eerstelijnszone Middenkempen wordt omschreven in artikel 7 van de statuten, als 
volgt: "De vzw stelt zich tot doel de samenwerking en coördinatie tussen lokale besturen, 
eerstelijnszorgaanbieders, verenigingen van personen met een zorg- en ondersteuningsvraag, verenigingen 
van mantelzorgers en verenigingen van vrijwilligers te realiseren en te versterken, met als doel te 
evolueren naar een vraaggestuurde en integrale zorg en ondersteuning."

De volledige statuten van de vzw Eerstelijnszone Middenkempen zijn opgenomen in bijlage bij dit besluit.

Het is aangewezen nu reeds te beslissen over een participatie aan de vzw Eerstelijnszone Middenkempen 
om de zorgraad in staat te stellen te voldoen aan de voorwaarde van vertegenwoordiging van twee derde 
van de lokale besturen en van de eerstelijnszorgaanbieders die door de Vlaamse Gemeenschap als 
voorziening of samenwerkingsverband zijn erkend.

De gemeenteraad moet ook iemand aanduiden die de gemeente vertegenwoordigt in de vzw 
Eerstelijnszone Middenkempen. Het is aangewezen om ook een vervanger aan te duiden.

De volgende kandidaten werden voorgedragen:
- als vertegenwoordiger:
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▪ Sandy Blockx, diensthoofd Sociale Hulp- en Dienstverlening
- als plaatsvervangend vertegenwoordiger:

▪ Jeroen Peeters, algemeen directeur

De gemeenteraad gaat bij geheime stemming over tot de aanduiding van een vertegenwoordiger en een 
plaatsvervangend vertegenwoordiger namens gemeente Olen voor de vzw Eerstelijnszone Middenkempen.

Stemronde 1: aanduiding van een vertegenwoordiger namens gemeente Olen voor de vzw Eerstelijnszone 
Middenkempen
Er nemen 23 raadsleden deel aan de stemming. In de stembus zijn ook 23 stembriefjes gevonden. De 
stemming geeft volgende uitslag:
- Sandy Blockx bekomt 23 stemmen voor, 0 stemmen tegen en 0 onthouding.

Sandy Blockx bekomt dus de volstrekte meerderheid van de geldig uitgebrachte stemmen.

Stemronde 2: aanduiding van een plaatsvervangend vertegenwoordiger namens gemeente Olen voor de 
vzw Eerstelijnszone Middenkempen
Er nemen 0 raadsleden deel aan de stemming. In de stembus zijn ook 0 stembriefjes gevonden. De 
stemming geeft volgende uitslag:
- Jeroen Peeters bekomt 23 stemmen voor, 0 stemmen tegen en 0 onthouding.

Jeroen Peeters bekomt dus de volstrekte meerderheid van de geldig uitgebrachte stemmen.

Beslissingsbevoegdheid
- decreet van 22 december 2017 over het lokaal bestuur, zoals gewijzigd, artikels 40 en 41

Juridische basis
- decreet van 26 april 2019 betreffende de organisatie van de eerstelijnszorg , de regionale 

zorgplatformen en de ondersteuning van de eerstelijnszorgaanbieders
- besluit van de Vlaamse regering van 29 juni 2018 tot toekenning van een subsidie aan de 

initiatiefnemers in een afgebakende zone voor de oprichting van de zorgraden
- besluit van de Vlaamse regering van 17 mei 2019 tot erkenning en subsidiëring van de zorgraden en 

houdende inwerkingtreding van het decreet van 26 april 2019 betreffende de organisatie van de 
eerstelijnszorg, de regionale zorgplatformen en de ondersteuning van de eerstelijnszorgaanbieders

- gemeenteraadsbesluit van 6 december 2017 houdende goedkeuring vorming eerstelijnszone
- besluit van de raad voor maatschappelijk voor welzijn van 5 april 2018 houdende kennisname 

engagementsverklaring partner eerstelijnszone
- gemeenteraadsbesluit van 2 oktober 2019 houdende goedkeuring deelname binnen de cluster lokale 

besturen en aanduiding vertegenwoordiger aan de zorgraad eerstelijnszone Middenkempen

Stemming

Unaniem

Besluit

Artikel 1
De gemeenteraad neemt kennis van de oprichting van de vzw Eerstelijnszone Middenkempen en de 
statuten.
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Artikel 2
De gemeenteraad beslist om de doelstelling van de vzw Eerstelijnszone Middenkempen te onderschrijven.

Artikel 3
De gemeenteraad beslist om de gemeente Olen voor te dragen als effectief lid van de vzw Eerstelijnszone 
Middenkempen en dit voor onbepaalde duur.

Artikel 4
Sandy Blockx wordt aangeduid als vertegenwoordiger namens gemeente Olen voor de vzw Eerstelijnszone 
Middenkempen.

Artikel 5
Jeroen Peeters wordt aangeduid als plaatsvervangend vertegenwoordiger namens gemeente Olen voor de 
vzw Eerstelijnszone Middenkempen.

8. Mondelinge vragen en mededelingen. Bespreking.

Mondelinge vragen en mededelingen

De volgende mondelinge vragen en mededelingen worden besproken:

Schepen Elke Tweepenninckx komt terug op de discussie die er in de gemeenteraad gevoerd werd over 
diesel dan wel CNG voor vrachtwagens.

Er is al een poos gerommel in de sector van de al dan niet 'duurzame' brandstof voor de motoren van 
voertuigen. De oppositie beweerde eerder dat CNG de beste duurzame oplossing was, en verweet de 
meerderheid 'te blijven dieselen' en bewust te kiezen voor een niet-duurzame optie bij aankoop van een 
vrachtwagen voor de gemeente. Ondertussen blijkt uit verscheidene studies dat CNG, alle factoren in 
rekening genomen, toch niet altijd de duurzaamste optie is, zie bijvoorbeeld de recente studies naar de 
nieuwe dieselwagens, die voldoen aan de euronorm 6, en beduidend minder fijn stof uitstoten dan CNG 
wagens.

De schepen wil vandaag dan ook nogmaals benadrukken dat het bestuur, wanneer er nu of in de toekomst 
een beslissing rond aankoop van een voertuig dient genomen te worden, bij het nemen van deze beslissing 
nog steeds alle beschikbare factoren mee in rekening zal nemen (onder andere over de aankoopprijs, de 
functie van het voertuig, de geschatte te rijden kilometers, de impact op milieu bij productie én gebruik). 
Het bestuur zal hierbij blijven rekening houden met de laatste ontwikkelingen op technologisch 
onderzoeksgebied én de energiemarkt. De schepen toont enkele beelden en hoopt dat ze inspireren om 
altijd opnieuw de dossiers met open blik te bekijken, dit is immers geen welles-nietes of zwart-witverhaal 
voor haar. 

Raadslid Marc Verhulst merkt op dat er verschillende studies in omloop zijn. De lobbymachines zijn 
ondertussen in gang geschoten. Voor hem blijft CNG de beste keuze. 

***

Schepen Chris Bakelants wil terugkomen op de laatste gemeenteraad waarbij werd opgemerkt door Steve 
Janssens dat er te weinig gebeurde voor vrijwilligers. De schepen stelt nogmaals dat vrijwilligers cruciaal 
zijn en heeft nagekeken op welke manier de vrijwilligers in de bloemetjes gezet worden. Elk  jaar is er een 
week van de vrijwilligers. Dit heeft plaats in maart. Vrijwilligers zijn dan ook in maart 2019 in de bloemetjes 
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gezet. Een artikel in de driehoek heeft dit onderschreven. De vrijwilligers in het lokaal dienstencentrum en 
het OCMW krijgen ook dagelijks extra coaching en ondersteuning. Ook op de nieuwjaarsreceptie hebben de 
vrijwilligers een prominente plaats gekregen via een getoonde diamontage. 

Steve Janssens is blij dit te horen. Hij beseft dat je uiteraard ook niet voor iedereen goed kan doen. Als je 
met mensen spreekt, merk je dat niet iedereen zich geapprecieerd voelt. Sommigen krijgen al dan niet een 
vergoeding. Zulke zaken zullen altijd een moeilijk punt blijven. 

***

Raadslid Jan Verhaert verwijst naar de rondvraag die in de media gebeurde om straatnamen naar 
vrouwelijke belangrijke figuren in de gemeente te vernoemen. Waarom in Olen geen madame Curiestraat? 
De mensen die de historiek van het radiumfabriek nog weten, weten ook dat Curie hier haar eerste 
industriële radium heeft geproduceerd. Daarom een warme oproep, als er in St.-Jozef-Olen een straat 
bijkomt, pleit hij voor de madame Curiestraat.

Burgemeester Seppe Bouquillon vindt dit een goed voorstel.

Raadslid Willy Maes steunt dit. 

***

Raadslid Dag Pas informeert naar de terugkoppeling over de verkeerslichten.

Schepen Ellen Deswert heeft dit nog niet ontvangen.

Dag Pas komt ook terug op de lichten met strafrood. Hij blijft merken dat mensen die te snel rijden alsnog 
kunnen passeren waardoor andere mensen ervoor blijven staan.

De schepen stelt dat er al bijgestuurd werd, maar dat het ook finaal met een zekere opvoeding te maken 
heeft. 

***

Raadslid Marc Verhulst heeft zich laten inspireren door raadslid Frans de Cock in Westerlo en informeert 
naar het zogenaamde “Buck-E”-systeem voor kinderen in kader van verkeersveiligheid. In het 
meerjarenplan is dit niet opgenomen volgens hem, maar hij vraagt zich af of, gezien IOK hier ook nog mee 
bezig is, dit ook in Olen zal ingevoerd worden. 

Burgemeester Seppe Bouquillon stelt dat Olen niet met deze specifiek actie meedoet, maar dat er in 
verschillende Olense scholen gewerkt wordt met een andere beloningsysteem “Helm Op Fluo Top”.

Schepen Ellen Deswert treedt hem hierin bij. Schepen Kris Gebruers verwijst naar de hoge scores die de 
Olense scholen halen op fietsgebruik en fietsveiligheid. Bij de jaarlijkse fietscontrolewedstrijd staan onze 
vijf scholen in de top-10 van de 27 scholen en een Olense school is al meermaals winnaar geweest.

***

Raadslid Mil Haemhouts wil de schepen bevragen over de heraanleg van het dorp, waarbij de fietspaden in 
een andere kleur zouden komen. Het stuk fietspad aan de oversteek Ven–Herentalseweg is in dezelfde 
kleur als de weg.
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Schepen Marc T'Syen vraagt of het de toplaag betreft. Hij zal dit laten nakijken.

Bijkomend vraagt Mil Haemhouts of er witte lijnen komen op het nieuwe aangelegde deel van het Ven. Het 
is daar smal en daar zullen veel spiegels sneuvelen.

Schepen Marc T'Syen stelt dat dit normaal niet is voorzien. Dit kan uiteraard altijd nog achteraf. 

***

Raadslid Steve Janssens komt terug op de Warmste Dag en de opmerkingen die hij geformuleerd had over 
de milieubezwarende impact. Hij vraagt of dit overleg al is doorgegaan.

Dit is nog niet geweest, stelt burgemeester Seppe Bouquillon. Er moet een nieuwe datum gezocht worden, 
maar deze opmerkingen worden meegenomen. 

***

Raadslid Steve Janssens heeft vorige gemeenteraad info gegeven over het niet in regel zijn van de 
cultuurraad in Herentals. Hij bevraagt de schepen hierover.

Schepen Ellen Deswert licht uitvoering de regelgeving toe waaruit blijkt dat Olen in orde is met de 
regelgeving ter zake. Er is bijkomend nog advies gevraagd aan de cultuurpactinspecteur, maar deze man is 
afwezig wegens ziekte.

***

Raadslid Mario Verhaert merkt op dat, als hij de krant mag geloven, vandaag geïnformeerd zou worden 
over de Berlijnse kussens.

Schepen Ellen Deswert stelt dat het college zich niet moet verantwoorden op basis van een krantenartikel. 
De schepen stelt dat raadslid Mario Verhaert vorige gemeenteraad gevraagd heeft de stukken in te zien. Dit 
is gebeurd.

Raadslid Mario Verhaert vraagt zich af: “wat nu?”

Schepen Ellen Deswert stelt dat dit nu zo blijft omwille van de veiligheid.

***

Raadslid Mario Verhaert komt bijkomend terug op de discussie in Meren-Veldstraat. Hier is volgens hem 
voor het college “het” sluitende antwoord de tractorsluis. Hij vraagt zich af waarom er geen alternatief 
wordt gezocht. Gemeente Grobbendonk is bezig met het plaatsen van 'Smartbumps'.

Burgemeester Seppe Bouquillon stelt dat hij hier van gehoord heeft, maar dit zal volgens hem geen 
sluipverkeer tegenhouden.

Mario verhaert beseft dit ookL. Het gaat voor hem over snelheid minderen. Wegen dienen om over te 
rijden.

Burgemeester Seppe Bouquillon betwist dat dit het probleem zal oplossen: dit zal ook lawaaihinder geven. 
Burgemeester Seppe Bouquillon zal de ervaringen van Grobbendonk opvolgen en meenemen.
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***

algemeen directeur, voorzitter,

Jeroen Peeters Jan Verbist


